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Vraag 1 
Steeds meer kinderen op jonge leeftijd vertonen ernstig probleemgedrag. 
Een aantal gedragskenmerken worden verondersteld samen te hangen met jeugddelinquentie, 
waaronder antisociaal, negativistisch, opstandig, regel- en normoverschrijdend, agressief, wegloop- en 
vroeg seksueel gedrag (Van der Heiden & Bol, 2000). En ook alcoholgebruik valt daaronder. 
Broers en zussen met politiecontacten en criminele vrienden hebben sterk effect op risico op crimineel 
gedrag. Het effect van langdurige armoede op criminele gedrag wordt hierbij verondersteld sterker te zijn 
dan dat van kortdurende armoede. 
 
Bij de jongste leeftijdsgroep (12-13-jarigen) zijn risicofactoren vooral gelegen in het individuele domein 
(impulsiviteit) of in het ontbreken van bescherming in het domein van het gezin, terwijl bij de oudere 
leeftijdsgroep (ook) vaker sprake is van risico’s van buiten. 
Er is gevonden dat bij jongeren met eerdere politiecontacten de aanwezigheid van toezicht door ouders 
en lidmaatschap van een sportvereniging minder vaak voorkomen dan bij ‘first offenders’. Toezicht door 
ouders op de vrijetijdsactiviteiten van de jongere blijkt ook in de literatuur een belangrijke beschermende 
factor.  
 
https://www.wodc.nl/binaries/ob276_volledige_tekst_tcm28-69553.pdf 
 
https://www.socialevraagstukken.nl/goed-politiewerk-bij-aanpak-lastige-jeugdgroepen-is-betrokkenheid-
tonen/  
 
De onderzoekers zijn vrij eensgezind over de oplossing die zij voorstaan bij het tegengaan van 
jeugdcriminaliteit: ketenpartners maken een gezamenlijk plan van aanpak, voeren dit uit volgens de 
afgesproken verantwoordelijkheden en evalueren hun actie. 
 
Kunt u aangeven hoe dat in Ridderkerk cq de regio wordt vormgegeven? 
 

Antwoord 
In de groepsaanpak/groepsscan worden bovenstaande facetten meegenomen bij de besprekingen van 
de individuele jongeren. Per jongeren wordt er een screening gemaakt o.a. op bovenstaande punten 
zodat de begeleiding en hulp gericht en effectief ingezet kan worden. Dit doen we door 
meersporenbeleid gericht op persoons- en gezinsgerichte maatregelen, groeps- en netwerkgerichte 
maatregelen en publiek/sociaaldomein en omgevingsgerichte maatregelen. 
 

Vraag 2 
Kunt u aangeven sinds wanneer de Regisseur Jeugd en Veiligheid actief is en welke rol en 
bevoegdheden hij/zij heeft in de integrale aanpak? 
 

https://www.wodc.nl/binaries/ob276_volledige_tekst_tcm28-69553.pdf
https://www.socialevraagstukken.nl/goed-politiewerk-bij-aanpak-lastige-jeugdgroepen-is-betrokkenheid-tonen/
https://www.socialevraagstukken.nl/goed-politiewerk-bij-aanpak-lastige-jeugdgroepen-is-betrokkenheid-tonen/


 

Antwoord 
De Regisseur Jeugd en Veiligheid is de nieuwe benaming van de GOSA regisseur. Deze functie zit bij 
domein Maatschappij en is al vele jaren bekend in Ridderkerk. De Regisseur Jeugd en Veiligheid heeft 
de regie op de individuele trajecten van jongeren tot 18 jaar. In dit kader heeft ze met vele interne en 
externe partners contact om de beste begeleiding te realiseren voor de jongeren. 
 

Vraag 3 
Pg 3 Bij de inleiding bij hoofdstuk 1 wordt gesproken over de samenwerkingspartners. Preventie is een 
belangrijk onderdeel van Veiligheid.  
 
Kunt u toelichten waarom de middelbare scholen daarbij niet worden genoemd?  
 

Antwoord 
In het Actieplan Veiligheid worden jaarlijks de speerpunten benoemd en hierin wordt wel degelijk de 
middelbare scholen meegenomen in de aanpak. De middelbare scholen zijn van essentieel belang om 
tot een gerichte aanpak te komen. We hebben intensieve contacten met de scholen. 
 

Vraag 4 
Hoe wordt de hulpvraag van ouders eerder gehoord en opgevolgd?  
 

Antwoord 
Als er een hulpvraag komt dan worden die integraal opgepakt. In het ketenoverleg (van de Regisseur 
Jeugd en Veiligheid) worden signalen over jongeren met elkaar gedeeld. Hierin hoeft er nog geen 
hulpvraag vanuit ouders of jongeren te zijn. Aan de voorkant wordt bekeken hoe we ouders en jongeren 
hierbij kunnen helpen. In onze contacten (middels leerplichtambtenaar en de Regisseur Jeugd en 
Veiligheid) met de scholen is dit onderwerp van gesprek.  
 

Vraag 5  
Bij het recente jongerenfeest op het Koningsplein is geconstateerd dat er alcohol werd geschonken en 
gedronken door minderjarigen. De alcoholpoli van het Maasstadziekenhuis valt de toename van 
jeugdigen uit Ridderkerk op.  
 
Kunt u aangeven welke verbeterslagen er zullen zijn bij een volgend evenement en welke afspraken 
worden er gemaakt met organisatoren van evenementen? 
 

Antwoord 
Met zowel de organisator van het evenement als ook de horeca die ingehuurd is, worden afspraken 
gemaakt met betrekking tot het schenken aan jongeren onder de 18 jaar. Ook worden de horeca boa’s 
ingezet om dit te controleren. Wanneer bij een tappunt van een bepaalde horecaonderneming een 
overtreding wordt geconstateerd, zal deze gesloten worden.    
 

Vraag 6 
6a. Is bekend dat groepen jongeren in het winkelcentrum winkelmedewerkers en ondernemers een 
gevoel van onbehagen geven, met name rondom sluitingstijd?  
6b. Is bekend dat winkeliers overwegen om mede daarom af te zien van koopavonden?  
6c. Is er een Samenscholingsverbod in Ridderkerk? Zo nee, wordt dat overwogen. 
 

Antwoord 
6a. Ja dit is bekend. We zijn, in gezamenlijkheid met de politie, hierover in gesprek met ondernemers. 
6b. Van een winkelier is dit bekend. Ook wij vinden dit vervelend om te horen en gaan met betrokken 
winkelier in gesprek. 
6c Nee er is geen samenscholingsverbod in Ridderkerk. Omdat de groepen door heel Ridderkerk 
bewegen is een samenscholingsverbod lastig in te stellen omdat dit gericht moet zijn op een specifiek 
gebied. Binnen dat gebied moet dossiervorming zijn opgebouwd over overlast en welke personen deze 
overlast veroorzaken.  
 



 

Vraag 7 
Pagina 5. Op 1 januari jl. kreeg de gemeente grotere verantwoordelijkheid voor mensen met verward 
gedrag. Vanaf 1 januari moet er bijvoorbeeld een 24/7 meldpunt zijn. Verwarde mensen houden zich 
immers niet aan kantoortijden. Veel crisis is er in het weekend.  
Kan het college toelichten waarom gekozen is voor een meldpunt dat alleen telefonisch bereikbaar is 
onder kantoortijden met de mogelijkheid om een mail te sturen? 
 

Antwoord 
Het meldpunt is op grond van de Wvggz (Wet verplichte GGZ) ingericht om burgers (familie of direct 
betrokkene) de mogelijkheid te bieden 24/7 een melding te kunnen doen als zij zich zorgen maken om 
een persoon met verward gedrag. Het gaat hierbij om niet-acute nood. Als het een Wvggz-melding is, 
moet de gemeente binnen 14 dagen een verkennend onderzoek doen en dit afronden met een conclusie 
of er wel of geen aanvraag tot een zorgmachtiging wordt Ingediend. Bij een acute crisissituatie belt men 
112. 
 

Vraag 7 a 
De politie luidde de noodklok. De politie kan het opvolgen van meldingen verward gedrag niet meer aan. 
Veel verwarde personen hebben niet de politie maar zorg nodig.  
 
Is het college voornemens om op termijn een 24/7 meldpunt in te richten? Wilt u uw antwoord 
toelichten? 
 

Antwoord 
De gemeente is niet voornemens een ander meldpunt in te richten. Bij acute crisissituatie belt men 112. 
Daar vindt een eerste triage plaats en wordt verder actie ondernomen. De problemen met betrekking tot 
de capaciteit bij de politie en de GGZ is een landelijk probleem die de gemeente niet kan oplossen. 
 

Vraag 7 b 
Hoeveel verwarde personen zijn in Ridderkerk geregistreerd?  
 

Antwoord 
Er is geen specifiek aantal bekend / herleidbaar voor Ridderkerk.  
 

Vraag 7 c  
Zijn er wijken waar een concentratie zichtbaar is?  
 

Antwoord 
We zien geen specifieke concentratie in een bepaalde wijk ontstaan. Wel geven een aantal wijkagenten 
aan dat binnen hun wijk deze problematiek toeneemt. 
 

Vraag 7 d  
Hoe vaak heeft interventie plaatsgevonden vanuit de zorgketen?  
 

Antwoord 
Er kunnen geen specifieke cijfers benoemd worden, want de interventies die hebben plaatsgevonden 
hebben betrekking op personen met psychiatrische problematiek. Deze personen zijn niet per definitie 
personen met verward gedrag.  
 

Vraag 8 
Er wordt op verschillende punten extra ingezet terwijl de totale capaciteit niet wordt vergroot.  
Op welke punten kan daarom minder worden ingezet? 
 

Antwoord 
In het Actieplan Veiligheid wordt uiteengezet wat we jaarlijks gaan doen om de prioriteiten aan te 
pakken. Deze acties zijn afgestemd met de politie en boa’s en hierbij is direct het vraagstuk capaciteit 
meegenomen. De acties die zijn benoemd in het plan zijn qua capaciteit in principe dan ook haalbaar. 
Uiteraard kan de capaciteit verminderen als er zich onverwachtse incidenten of gebeurtenissen 
plaatsvinden waar extra capaciteit voor wordt gevraagd. 
 

 


